
СТОЛИЧНА ОБЩИНА

СТОЛИЧЕН ОБЩИНСКИ СЪВЕТ

ПОСТОЯННА КОМИСИЯ ПО ОБРАЗОВАНИЕ, КУЛТУРА, НАУКА И 
КУЛТУРНО МНОГООБРАЗИЕ

ПРОТОКОЛ №83

от заседание на ПК по Образование, култура, наука и културно многообразие 
проведено на 14.06.2022г. от 9:30 часа в Зала 1, ул. „Московска“ №33

Днес, 14.06.2022г. се проведе заседание на Постоянната комисия по Образование, 
култура, наука и културно многообразие.

Заседанието беше открито от г-жа Малина Едрева - председател на ПК по ОКНКМ. 
При направената проверка на кворума беше установено, че присъстват 7 / седем/ 
общински съветници, поради което заседанието може да бъде проведено. За цялата 
продължителност на заседанието отсъстваха г-н Диян Стаматов и д-р Антон Койчев. 
Г-н И. Вид елов, г-жа Грети Стефанова, г-н К. Паргов и г-н Б. Бориславов се включиха в 
заседанието след гласуването на дневния ред.

Г-жа Малина Едрева докладва проекта за дневен ред на заседанието като съобщи, 
че г-н В. Калановски е отложил доклада по т.4 в качеството си на вносител и предложи 
т. 4 да отпадне. Комисията подкрепи проекта за дневен ред със 7 / седем/ гласа “за”.

Общо гласували: 
в т.ч.:

7

За 7

Против Няма

Въздържали се Няма

По т. 1 от дневния ред:
Доклад с вх.№ СОА22-ВК66-5548/30.05.2022г. относно проект на решение за 

приемане на Общинска програма за закрила на детето за 2022г. с вносител г-жа Албена 
Атанасова - зам. - кмет на Столична община

Г-жа Минка Йовчева, директор на дирекция „Социални услуги за деца и 
възрастни“ докладва пред комисия, че със заповед на кмета на Столична община е била 
определена комисия според чл. 6 от Закона за закрила на детето, която е разработила 
настоящата Програма за закрила на детето на територията на СО упражняваща основни 
политики за повишаване благосъстоянието на децата. Програмата включва 7 /седем/ 
основни приоритетни цели за повишаване грижата към детето и качеството му на живот: 
подобряване снандарта на живот (изявени дарби, алтернативни грижи за деца); качество 
на предучилищното образование (доп. подкрепа на деца със СОП, равен достъп до 
образование); предоставяне на здравни услуги на децата (обезпечаване на здравни1
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кабинети); повишаване на осведомеността на обществото за правата на децата; 
превенция срещу детското насилие; условие за осигуряване на дейности през свободното 
време за отдих; реализиране на дейности за кариерното развитие и пр.

Г-н Д. Антов счита, че представената програма е същата като от миналата година 
и няма представени никакви допълнения. Той счита, че подобна програма не е от ресора 
на „някаква столична комисия“, а трябва да бъде осъществена чрез образованието.

Г-жа Ал. Кръстев формулира предложение в т.2 на Приоритетна цел III да се 
добави израза „психологическа подкрепа“.

Г-н Д. Антов счита, че социализация на децата трябва да се включи в програмата, 
защото според него липса на социализация и разбиране за йерархия са проблеми при 
децата

Г-жа М. Йовчева отговори, че двете предложения ще бъдат взети предвид.
Г-н С. Колев се солидаризира с идеята за психологическата помощ, но се опасява 

как ще бъде изпълнена и какъв ресурс е нужен, за да се въведе във всички 194 детски 
градини.

Г-н И. Виделов репликира, че не е необходимо по един психолог за всяка една ДГ. 
Г-н Виделов подкрепя предложението на г-жа Кръстева.

Г-жа М. Едрева отправи предложение за включване на нова точка в проекта на 
решение, която да изисква представянето на мониторингов механизъм на изпълнение на 
програмата в двуседмичен срок след влизане в сила на решението на СОС.

Г-жа М. Едрева подложи на гласуване доклада с двете изменения формулирани в 
рамките на дискусията.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада като предлага следните изменения и допълнения в 
проекта на решение:
1.1. добавя нова т. 2 както следва: „2. Възлага на кмета на Столична община в 
двуседмичен срок след влизане в сила на настоящото решение да изготви мониторингов 
механизъм за изпълнение на програмата по т. 1 „
1.2. текстът на ред 2, колона „Цели“, в Приоритетна област III в Приложение №1 към 
проекта на решение добива следната редакция: „ 2.Медицинско обезпечаване на 
здравните кабинети в детските градини и психологическа помощ.“

Общо гласували: 
в т.ч.:

11
За 11
Против Няма

Въздържали се Няма

Поименно гласуване:

1. Малина Едрева за

2. Борислав Бориславов за

3. Димитър Антов за
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4. Албена Кръстева за

5. Антон Койчев -

6. Веселин Калановски за

7. Грети Стефанова за

8. Димитър Вучев за

9. Диян Стаматов -

10. Иван Виделов за

11. Калоян Паргов за

12. Михаил Паргов за

13. Симеон Колев за

По т. 2 от дневния ред:
Доклад с вх. №СОА20-НЦ62-1103-[Ю] / 07.06.2022г. относно именуване на 

поземлен имот за озеленяване с името градина "проф. д-р Александър Чирков" с 
вносители инж. Теодор Петков, кмет на район „Витоша“ и г-жа Малина Едрева, 
председател на ПК по ОКНКМ.

Г-н В. Калановски отправи питане дали в разглеждания доклад става дума за 
именуване на болница или на улица.

Г-жа М. Едрева поясни, че настоящият доклад визира именуването на градинско 
пространство на името на проф. Чирков. Предложението за преименуване на болница 
Св. Екатерина е насочено по компетентност към Министерство на здравеопазването.

Г-н Б. Бориславов подложи на гласуване доклада с предложения проект на 
решение.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект на решение.

Общо гласували:
в т.ч.:

9

За 9

Против Няма

Въздържали се Няма

Поименно гласуване:
1. Малина Едрева за

2. Борислав Бориславов за

3. Димитър Антов за

4. Албена Кръстева за

5. Антон Койчев - 3
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6. Веселин Калановски за

7. Грети Стефанова за

8. Димитър Вучев за

9. Диян Стаматов -

10. Иван Виделов -

11. Калоян Паргов -

12. Михаил Паргов за

13. Симеон Колев за

По т. 3 от дневния ред:
Доклад с вх.№ СОА21-ГР94-6137/2//02.06.2022г. относно предложение за 

именуване на безименна улица, находяща се в м. „Малинова долина - Обслужващи 
обекти на Околовръстен път“, СО - Район „Витоша“, гр. София на името на д-р Емил 
Илиев.

Г-жа М. Едрева представи доклада като информира комисията, че д-р Илиев е 
основател на джаз фестивала в Банско. Две години от смъртта му ще се навършват през 
есента на 2022г.

Г-н Б. Бориславов поясни, че казусът по този доклад е същия като докладите за 
именуване от предходното заседание на комисията. Той предложи да се включи нова 
точка в проекта на решение за отложено влизане в сила на решението на съвета, 
респективно за ноември 2022г.

Г-н В. Калановски декларира, че няма да вземе участие в гласуването по доклада.
Г-н Б. Бориславов оттегли предложението си предвид отхвърлянето на 

становището на комисията в зала от предходната сесия на СОС.

Г-н Б. Бориславов подложи на гласуване доклада с проекта на решение:

Общо гласували:
в т.ч.: 7

За 3

Против Няма

Въздържали се 4
Поименно гласуване:

1. Малина Едрева за

2. Борислав Бориславов въздържал се

3. Димитър Антов въздържал се

4. Албена Кръстева -

5. Антон Койчев -
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Г-н В. Калановски отправи искане за прегласуване.

6. Веселин Калановски -

7. Грети Стефанова-—------------ - — въздържал се

8. Димитър Вучев за

9. Диян Стаматов -

10. Иван Виделов -

11. Калоян Паргов -

12. Михаил Паргов въздържал се

13. Симеон Колев за

Г-жа М. Едрева подложи на доклада с предложения проект на решение на прегласуване:

Общо гласували:
в т.ч.:

7

За 4

Против Няма

Въздържали се 3
Поименно гласуване:
1. Малина Едрева -

2. Борислав Бориславов -

3. Димитър Антов въздържал се

4. Албена Кръстева въздържала се

5. Антон Койчев -

6. Веселин Калановски -

7. Грети Стефанова за

8. Димитър Вучев за

9. Диян Стаматов -

10. Иван Виделов -

11. Калоян Паргов въздържал се

12. Михаил Паргов за

13. Симеон Колев за

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения: 
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект на решение.
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По т. 5 от дневния ред:
Доклад с вх. № СОА22-НЦ62-373/1//01.06.2022г. относно присъждане на 

отличието ,.Почетен знак на Столична община“ на Марияна Арсенова - директор на 
Държавен музикален и балетен център - София с вносители г-жа Йорданка Фандъкова, 
кмет на Столична община, г-н Георги Георгиев, председател на СОС, г-жа Малина 
Едрева, председател на ПК по ОКНКМ и г-жа Венера Милова, секретар на Столична 
община.

Общо гласували:
в т.ч.:

9

За 7

Против Няма

Въздържали се 2

Поименно гласуване:
1. Малина Едрева за

2. Борислав Бориславов за

3. Димитър Антов за

4. Албена Кръстева -

5. Антон Койчев -

6. Веселин Калановски въздържал се

7. Грети Стефанова за

8. Димитър Вучев за

9. Диян Стаматов -

10. Иван Виделов -

11. Калоян Паргов за

12. Михаил Паргов въздържал се

13. Симеон Колев за

По т. Разни:

Г-жа М. Едрева покани г-н Д. Антов да представи гражданската инициатива 
внесена с петиция от страна акад. Антон Дончев и арх. Миломир Богданов за 
разпознаване на празничен химн на София.

Г-н Д. Антов представи инициативата като според него е нужно София да има 
свои химн.

Според г-н Б. Бориславов, ако се вземе решение за химн на София задължително 
трябва да има конкурс. Химнът трябва да бъде одобрен от софиянци. Като цяло е нужно 
да се подготви доклад с цялостната процедура по утвърждаване на химна. 6
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Г-н В. Калановски изрази подкрепата си за казаното от г-н Бориславов като 
допълни, че специалисти трябва да бъдат включени в специално създаване комисия за 
оценка на постъпилите предложения за химн. _________ _____________  .

Г-жа М. Едрева обобщи позицията на комисията по дискутирания въпрос както 
следва : с цел приемането на химн на София е нужно да се подготви доклад представящ 
цялостната конкурсна процедура и създаването на комисия по избор от експерти.

Г-жа Едрева представи пред комисията казуса възникнал по отношение на доклад 
за поставяне на паметна плоча на проф. д-р Георги Лозанов на фасадата на сградата на 
ул. „Оборище“ №66 с вх. №СОА16-НЦ62-1422-(5)/12.02.2021г. Докладът е бил отложен 
от дневен ред на СОС поради постъпване на становище от внучката на проф. Лозанов - 
Ина Лозанова на 22.02.2021г., която се обявява категорично против поставянето на 
какъвто и да е паметник/паметна плоча, където и да е, с името на наследодателя й. Г-жа 
Едрева представи аргументите на г-жа Лозанова и информира комисията, че е постъпил 
подробен коментар на становището от страна на фондацията инициатор на поставянето 
на паметната плоча. Приведените аргументи оборват становището на г-жа Лозанова. 
Членовете на комисията се обединиха около становището, че докладът трябва да бъде 
включен в дневен ред на СОС.

Г-н Б. Бориславов алармира комисията, че паметна плоча на ботевия четник Спас 
Соколов е била демонтирана от фасадата на ул. „Сердика“ №13 от собствениците на 
новопостроена сграда на същия адрес. Г-н Бориславов призова комисията да инициира 
необходимите действия за възстановяване на паметната плоча. Членовете на комисията 
се обединиха около становището с казуса да бъде запознат районния кмет както и да се 
провери в НАГ и РИМ - София за наличната информация за паметната плоча.

Заседаниетона комисията бе закрито с изчерпване на дневния ред.

Председател на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие:

Зам.-председател на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие:

Зам.-председател на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие:


